
عصر روز جمعه بود 
دنیا حیدری
   گزارش

که دولت تدارک 
مراس�م افطاری 
برای دیدار ورزشکاران با آیت الله رئیسی را دیده 
بود. مدیران، مربیان ، پیشکسوتان و ورزشکارانی 
که اکثراً صبح را با حضور در راهپیمایی روز قدس 
به ظهر رسانده بودند، شب، روزه های شان را در 

کنار رئیس جمهور افطار کردند. 
علی پروین، حس��ن روشن، میرش��اد ماجدی، 
محمد انصاری ، محمد نوری، علیرضا دبیر، حسین 
رضازاده، هادی س��اعی، خواه��ران منصوریان، 
محمد بنا، به��روز عطایی، مصطف��ی کارخانه، 
احسان حدادی، جعفر سمیعی، مصطفی آجرلو و 
رضا درویش از جمله پیشکسوتان، مدیران ورزشی 
و قهرمانان و ورزش��کارانی بودند که با حضور در 
مسجد ریاست جمهوری، مهمان آیت الله رئیسی 
بودند. غیبت صالحی امیری، رئیس کمیته ملی 
المپیک که به تازگی نامه بازنشس��تگی خود را 
دریافت ک��رده، در این جمع س��ؤال برانگیز بود 
و بس��یاری آن را مرتبط با انتش��ار نامه دوم نهاد 
ریاست جمهوری مبنی بر بازنشستگی صالحی 
 امی��ری قلمداد کردن��د . گمانه زنی ه��ا حاکی از 
شرایط نامساعد جسمی صالحی امیری به دلیل 
عود کردن بیماری کلیوی از روز چهار شنبه بود که 
مانع از حضور رئیس سابق کمیته ملی المپیک در 

مراسم افطاری رئیس جمهور شده بود. 
  قول عدالت محوری

دیدار با رئیس دولت فرصت خوبی برای بازگویی 
مطالب��ات و گله ها بود. همچنی��ن فرصتی برای 
آیت الله رئیسی که با قدردانی از تلاش ورزشکاران 

و مربی��ان در عرصه های بین المللی و به دس��ت 
آوردن مدال های خوشرنگ از مسابقات مختلف، 
وعده تحقق عدالت در ورزش را بدهد: »ورزش از 
جلوه های غرور و هویت ملی است. توسعه ورزش 
می تواند به نشاط اجتماعی و سلامت بیشتر جامعه 
منجر شود و از بس��یاری از آسیب های اجتماعی 
پیش��گیری کند. اهدای مدال ه��ای قهرمانی به 
ساحت شهدا از قله های قهرمانی و پهلوانی است 
که از سوی ورزشکاران ما انجام می شود. عدالت 
در ورزش اعم از سطح جوایز اهدایی، اعزام ها، ارتقا 
و به کارگیری نیروی انسانی کارآمد باید محقق 
ش��ود. معنای عدالت تساوی نیس��ت، بلکه قرار 
دادن هر چیزی در جای خودش منجر به عدالت 
می شود. عدالت ایجاب می کند که به همه مناطق 

کشور و به همه رشته ها فکر شود. «
  مطرح کردن مشکلات

پیش از رئیس جمهور، تریب��ون در اختیار 15 نفر 
از پیشکس��وتان، مربیان و ورزشکاران رشته های 
مختلف ورزشی قرار گرفت تا با طرح دغدغه های 
خود، رئیسی را در جریان مشکلاتشان قرار دهند. 
توجه به صنعتی کردن و کارآمد کردن آکادمی های 
ورزش، خصوصی س��ازی دو تی��م اس��تقلال و 
پرسپولیس، نگاه ویژه به پیشکس��وتان ورزشی، 
کوتاه کردن دس��ت دلالان از ورزش، حل مسائل 
مالی و کمک به بودجه فدراسیون ها، بیمه، مسکن 
و اشتغال ورزشکاران، س��لیقه ای رفتار نکردن با 
رشته های ورزشی و فراهم سازی امکانات برای تیم 
ملی فوتبال کشور برای حضور موفق در مسابقات 
جام جهانی، از جمله مسائل و درخواست  هایی بود 
که ورزش��کاران، مربیان و پیشکسوتان در حضور 

رئیس جمهور مطرح کردند. 
  وعده حل معضل اشتغال ورزشکاران

 اش��تغال ورزش��کاران مهم  ترین بحثی بود که 
در مراس��م افطاری با ریاس��ت جمهوری از آن 
یاد ش��د. آیت الله رئیس��ی با دس��ت گذاش��تن 
روی مهم  تری��ن مطالب��ه ورزش��کاران، به لزوم 
رفع مش��کلات معیش��تی و همچنین بیمه آنها 
تأکید کرد:  » به هیچ عنوان برای بنده قابل قبول 
نیست ورزشکاری که می خواهد تمرین کند، به 
میدان مسابقه برود، برای قهرمانی تلاش کند و 
روی سکو قرار گیرد، گرفتار مشکلات معیشتی 
باشد؛ تأمین معیشت از خواس��ته های ابتدایی 
ورزش��کاران اس��ت. به همین منظور در دولت 
راهکار رفع مشکل اشتغال قهرمانان و استخدام 
آنان را قطعی کردیم و هیچ قهرمانی نباید دغدغه 
شغل داشته باشد. همچنین مسئولان ذی ربط 
حتماً پیگی��ری کنند تا در نشس��ت بعدی که با 
ورزشکاران خواهیم داشت دیگر مسئله بیمه به 

عنوان یکی از دغدغه های آنان مطرح نشود.  « 
در همین راستا وزیر ورزش هم با اشاره به تأکید 
مقام معظم رهبری درخصوص پیگیری اشتغال 
ورزشکاران از حل این مشکل خبر داد:  » بعد از 
تأکید آقا در دیداری که با ایشان داشتیم، هیئت 
دولت نیز سریعاً دستورات لازم را صادر کردند و 
خدا را شکر که هم اکنون مشکلات بر سر مسیر 
اس��تخدام ورزش��کاران قهرمان عزیز با دستور 
رئیس جمهور در جلسه هیئت وزیران رفع شد و 

مانعی وجود ندارد.«
  دغدغه اعزام معنایی ندارد!

اعزام به رویدادهای مختل��ف بین المللی یکی از 

بزرگ ترین مشکلات ورزش��کاران برای ارتقای 
رنکینگ و کس��ب جواز حض��ور در رقابت های 
مهم است. مقوله مهمی که با توجه به مشکلات 
اقتص��ادی طی س��ال های اخی��ر بس��یاری از 
ورزش��کاران را از حضور در رویدادهای مختلف 
محروم کرده و بس��یاری را نیز بر آن داش��ته با 
هزینه های ش��خصی راهی مس��ابقات مختلف 
شوند؛ مس��ئله ای که برای رئیس جمهور هضم 
شدنی نیست :»درخواست تعدادی از ورزشکاران 
درباره فقدان منابع لازم برای اعزام به رویدادهای 
جهانی در برخی از رشته های ورزشی برایم هضم 
شدنی نیست. ورزشکاران و قهرمانان نباید دغدغه 

هزینه اعزام داشته باشند. «
  به فدراسیون ها ارز نیمایی دهید

فوتبالی ها هم البته از بذل و بخشش های رئیسی 
بی نصیب نماندند و میرشاد ماجدی ، سرپرست 
فدراس��یون نیز با اس��تفاده از تنور داغ به سرعت 
نان خود را چس��باند و از رئیس جمهور طلب ارز 
نیمایی ک��رد:» مباحث مالی و ب��الا رفتن هزینه 
س��فرهای بین المللی به نوعی یکی از مشکلات 
همه فدراسیون ها، ورزشکاران و قهرمانان است اما 
با حمایت و تدبیر امیدوار به حل این مشکلات و 
فراهم شردن شرایط اعزام تیم ها و کاهش هزینه 
به خصوص برای تی��م ملی فوتبال در راس��تای 
حضور در جام جهانی هستیم. درخواست من از 
شما این اس��ت که بودجه ورزش کشور را دوبرابر 
کنید و به فدراسیون  ها ارز نیمایی بدهید. متأسفانه 
فدراسیون  ها برای تهیه ارز دچار مشکل هستند و 
باید بودجه سنگینی را برای تهیه ارز در نظر بگیرند 
که این موضوع، کار همه فدراس��یون  ها را سخت 
می کند. همچنین نگاه ویژه، تیزبی��ن و مدبرانه 
رئیس جمه��وری می تواند در روند آماده س��ازی 
تیم ملی در سال جام جهانی تأثیرگذار باشد و به 
فدراسیون فوتبال کمک کند. تیم ملی فوتبال برای 
همه مردم ایران اهمیت خاصی دارد و خصوصاً در 
جام جهانی همه ما مس��ئولیت سختی در پیش 
خواهیم داشت که امیدواریم شرمنده روی مردم 
نباشیم. «  درخواستی که با قول حمایت از تیم ملی 
و آرزوی درخشش در قطر از سوی رئیس جمهور 

برای تیم ملی فوتبال ایران همراه بود. 
  از پیراه�ن تیم مل�ی و پرس�پولیس تا 

شال پهلوانی
همه برنام��ه دیدار با ریاس��ت جمه��وری حول 
مطالبات مدی��ران، مربیان و ورزش��کاران چرخ 
نمی خورد و در این مراس��م، برخی نیز هدایایی 
برای آیت الله رئیسی تدارک دیده بودند. سرپرست 
فدراس��یون فوتبال پیراهن تیم ملی را به عنوان 
تحفه برای هدیه کردن به میزبان این مراس��م با 
خود به همراه آورده بود. پیراهن شماره 8 تیم ملی 
فوتبال ایران که به یادگار در اختیار رئیس جمهور 
قرار گرفت. پیراهن ش��ماره 12 پرس��پولیس و 
همچنین شال ورزش پهلوانی نیز از دیگر هدایایی 

بود که به آیت الله رئیسی اهدا شد.
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شیوا نوروزی

فريدون حسن

امشب، جدال چهارم فینال لیگ بسکتبال 

گرگانیهاجاممیخواهند
ذوبیهاپیروزی

قهرمان لیگ برتر بسکتبال مردان ایران احتمال دارد امشب معرفی شود. 
چهارمین دیدار از سری فینال این مسابقات امشب در تالار آزادی برگزار 

می شود و باز هم شهرداری گرگان و ذوب آهن به مصاف هم می روند. 
س��ه دیدار از جدال جذاب این دو تیم می گذرد و فعلًا گرگانی  ها 2 بر یک 
از اصفهانی  ها پیش افتاده اند  و خود را برای برگزاری جشن قهرمانی آماده 
می کنند. سال گذشته بود که در آن فینال رؤیایی پری پتی امریکایی با یک 
شوت عجیب بازی را به وقت اضافه کشاند و در نهایت جام قهرمانی به قلعه 
عقاب  ها رسید. پتی هنوز برای شهرداری بازی می کند و هنوز با پرتاب های 
دقیقش به نفع گرگان امتیاز می گیرد. اما امسال حریف شهرداری برای تکرار 
قهرمانی مهرام نیست، بلکه نماینده دیار زاینده رود است، تیمی که 11 سال 
پیش آخرین بار دستش به جام رسیده و هنوز امیدوار است ورق را به سود 
خود برگرداند. عقاب  ها با هدایت مهران حاتمی به فینال رسیدند و بعد از 
برد در بازی نخست انتظار می رفت شهرداری چهار شنبه شب خیالش تا 
حدودی راحت شود. اما تیم فرزاد کوهیان به خودش آمد و بعد از کشاندن 
بازی به اور تایم یک برد حیاتی کسب کرد و رالی فینال را به تساوی کشید. 
در بازی سوم اوضاع متفاوت بود؛ بازیکنان شهرداری با تمام قوا و انگیزه 
فراوان به س��مت س��بد حریف یورش می بردند. آن هم در شرایطی که 
ذوب آهن عملکرد بسیار ضعیفی در دفاع داشت. شاگردان کوهیان با آزاد 
گذاشتن بازیکنان حریف به راحتی امتیاز از دست می دادند. آنها حتی در 
حمله نیز دقت و تمرکز کافی نداشتند و توپ های زیادی اینگونه از دست 
رفت. عملکرد ذوب از هر نظر ضعیف و غیرقابل دفاع بود تاجایی که بازی 
سوم با اختلاف 32 امتیازی به پایان رسید. سرمربی این تیم باید فکری 
به حال شرایط متزلزل تیمش کند. تیم اصفهانی امسال بدون بازیکن 
خارجی وارد مسابقات شد و در جدال با رقبا نتایج درخشانی کسب کرد. 
آنها بدون داشتن بازیکن خارجی به فینال رسیدند، درحالی که مدعیانی 

چون شیمیدر و مهرام از صعود به فینال بازماندند. 
فرزاد کوهیان در پایان بازی س��وم به عملکرد ضعی��ف یارانش اعتراف 
کرد: »بسیار بد عمل کردیم و فش��ار زیادی روی تیم هست. متأسفانه 
بازیکنان به هیچ وجه تمرکز لازم را نداش��تند. بازی  ه��ا انرژی زیادی 
از بچه  ها می گیرد. از طرفی تیم شهرداری بس��یار بهتر از ما بازی کرد. 
آنها بازیکن خارجی دارند و خارجی  ها بخش��ی از بار ب��ازی را به دوش 
می کشند. درحالی که ذوب آهن بازیکن خارجی ندارد. این مسائل کار 
را برای تیم مان سخت می کند. البته بازیکنان ایرانی تیم شهرداری نیز 
کاملًا قابل احترام هستند. ولی از این بابت روی تیم ما فشار هست و این 
مسئله در فینال سوم کامل بروز پیدا کرد. تیم ما چند بازیکن مصدوم 
دارد و چند نفر از آنها به رغم مصدومیت ب��ازی می کنند.« با اینکه کار 
برای ذوب آهن سخت شده و دیدار امشب سرنوشت ساز است اما کوهیان 
ضمن انتقاد از عملکرد دوگانه کمیته انضباطی ابراز امیدواری کرد تیمش 
کار را به بازی پنجم بکشاند: »شهرداری در مجموع بهتر از ما ظاهر شد و 
از هر نظر بهتر بودند. ذوب خوب نبود و با چنین عملکردی مشخص بود 
که بازی را واگذار می کنیم. گرگانی  ها تیم فوق العاد هایی بودند و با انرژی 

مضاعفی به میدان رفتند. پیروزی واقعاً حق آنها بود. «
گرگانی  ها اما از هر نظر برای تکرار قهرمانی مهیا هستند. مهران حاتمی 
با در اختیار داشتن بهترین نفرات از جمله پری پتی و محمد جمشیدی 
همه حریفان را برای رسیدن به فینال قلع و قمع کرد. ذوب آهن را هم 
تاکنون شکست داده فقط مانده یک برد دیگر تا کار تمام شود. شهرداری 
در این بازی باید با همان تاکتیک قبلی به میدان برود، حملات س��ریع 
ذوبآهن را به اش��تباه می اندازد. مگر اینکه مدافعان ذوب از اشتباهات 

متعدد خود درس گرفته باشند. 
نکته پایانی اینکه فدراسیون بس��کتبال باید بیشتر از اینها حواسش به 
بازی فینال باشد. در بازی س��وم به رغم رأی صادر شده از سوی کمیته 
انضباطی هواداران بسیار زیاد شهرداری سالن آزادی را پر کردند. تخطی 
از تصمیمات انضباطی صدای همه را درآورده و تیم مقابل به شدت این 
مسئله اعتراض کرده است. اگر قرار باش��د مدیریت جدید فدراسیون 
همانند ادوار گذشته توجهیی به اجرای دقیق آرا و قوانین نداشته باشد 

در آینده باید منتظر قانون گریزی های بیشتر باشیم. 

آیت الله رئیسی در مراسم افطاری ریاست جمهوری با ورزشکاران:

مهرمادريیکدروازهبان!مشکلاتورزشحلشدنیاست
مادر است دیگر، هر جا که باشد فکر و ذکرش فرزندش است و دیگر هیچ، حتي 
اگر وسط بازي باشد و سنگربان، حتي وقتي باید شش دانگ حواسش به این باشد 
که گل نخورد، اما وقتي پاي کودکش به میان مي آید، همه چیز فرق مي کند؛ 
مانند اتفاقي که براي الهام فرهمند دروازه بان ملي پوش ذوب آهن اصفهان در 
جریان بازي تیمش مقابل البرز در تهران افتاد و براي لحظاتي کنار زمین آمد تا 
به آرنیکا شیر بدهد و بعد با خیال راحت از قفس توري ذوب آهن محافظت کند. 
به هر حال این حسي است که باید مادر بود تا متوجه آن شد. شاید با دیدن این 

صحنه ها بتوان راحت تر پي برد که چرا بهشت زیر پاي مادران است.

درستکار:مسئولانورزش
شأنوجایگاهكشتيراحفظكنند

پژمان درستکار، سرمربي تیم ملي کش��تي آزاد بعد از قهرماني مقتدرانه 
شاگردانش در آسیا و همزمان با شروع دوباره تمرینات تیم ملي براي حضور 
در مسابقات پیش رو با اشاره به شأن و اعتبار بالاي کشتي ایران در آسیا و 
جهان گفت: » کشتي ایران از دیرباز قدرت اول آسیا بوده و در قاره کهن آقایي 
مي کند. ما هم میراث دار تیم هاي کشتي ایران در آسیا بودیم و خدا را شاکرم 
که توانستیم با یک تیم جوان عنوان قهرماني آسیا را دوباره به دست بیاوریم 
تا دل مردم را شاد کنیم. سطح مسابقات امسال قهرماني آسیا خیلي بالاتر از 
چند دوره قبل بود و تیم هاي آسیایي مانند ژاپن، هند، مغولستان، قزاقستان، 

قرقیزستان و ازبکستان با تمام قوا در قهرماني آسیا شرکت کرده بودند.«
درس��تکار درباره دلایل اعزام تیم دوم به قهرماني آسیا هم گفت: » طبق 
برنامه اي که براي پشتوانه سازي براي کشتي ایران داریم، تصمیم گرفتیم 
که به جاي نفرات شاخص، تیم دوم را که جوان و کم تجربه بود ، اعزام کنیم، 
طبق این برنامه به کشتي گیراني که پش��ت خط مانده اند یا جواناني که 

مي خواهند خودشان را نشان دهند، فرصت مي دهیم.«
وي ادامه داد: » کشتي سال بسیار س��ختي را پیش رو دارد که اولین خان آن 
مسابقات قهرماني آسیا بود. برنامه ریزي ما براي کشتي طوري است که اوج 
آمادگي و پیک عملکرد ملي پوشان مسابقات جهاني صربستان و پس از آن در 
بازي هاي آسیایي هانگژو باشد.« درستکار در ادامه با بیان اینکه کشتي هیچ گاه 
به اندازه افتخاراتش دیده نشده، اظهار داشت: » کشتي ورزش ملي و فرهنگي 
ما ایرانیان است و مردم عرق و علاقه خاصي به کشتي دارند و توقع هم از کشتي 
بالاست، ولي همیشه کشتي مظلوم بوده است. با تمام احترام به تمام رشته هاي 
ورزشي که به موفقیت هایشان افتخار مي کنیم و با مدال گرفتن شان خوشحال 
مي شویم، اما کشتي به اندازه افتخارات و مدال هایي که به دست آورده است، 
هیچ وقت در طول تاریخ دیده نشده است. با وجود حمایت هایي که کافي نیست، 
اما همیشه نزدیک المپیک و بازي هاي آسیایي توقع از کشتي براي کسب مدال 
بالا مي رود. امسال اما معتقدم که مسئولان ورزش نگاه ویژه اي به کشتي دارند. 
از سجادي، وزیر ورزش و صالحي امیري، رئیس کمیته ملي المپیک درخواست 
دارم نگاهشان به کشتي چه امسال که بازي هاي آسیایي را داریم و چه در آینده، 
در شأن و جایگاهي باشد که این رشته دارد تا کشتي بتواند افتخارآفریني کند و 

پرچم ایران را در مسابقات مختلف جهاني، المپیک و آسیایي بالا ببرد.«

فکرمیكردمفدراسیونپولندارد!

آغازدوبارهلیگباپایانتعطیلات
رقابت های لیگ برتر بعد از تعطیلات 28 روزه، عصر سه  شنبه از سر       خبر
گرفته می شود. استارت هفته بیست و پنجم رقابت های لیگ برتر بعد 
از پایان یافتن تعطیلات ماه مبارک رمضان ساعت 18 سه  شنبه در مشهد زده می شود؛ جایی که دو 
تیم پدیده و نفت آبادان به مصاف هم می روند. پدیده که با تساوی پر گل 3-3 مقابل گل گهر راهی 
تعطیلات لیگ شد امیدوار است به روند خوب خود برابر تیم میانه جدولی نفت ادامه دهد. فجر 
سپاسی شیراز، دیگر قعرنشین لیگ ساعت20 سه  شنبه به مهمانی مس رفسنجان می رود. تیمی 
که با کسب نتایج قابل قبول، رده پنجم جدول را از آن خود کرده است. آخرین بازی سه  شنبه نیز 
ساعت 20:30 بین دو تیم نفت مسجد سلیمان و تراکتور برگزار می شود. همسایه های جدولی که به 

ترتیب با 17 و 20 امتیاز رده 14 و 13 جدول رده بندی را از آن خود کرده اند.

مدیر تیم ملی فوتب��ال ایران به       بازتاب
حواشی مطرح شده در خصوص 
فعالیت دلالان برای پیدا کردن حریفان تدارکاتی واکنش نشان داد. 
اخیراً اخباری مبنی بر نقش دلالان در برنامه ریزی و انتخاب حریفان 
تدارکاتی پیش از شروع جام جهانی در رسانه  ها منتشر شد و حمید 
استیلی را به واکنش وا داشت. هنوز تکلیف اردوهای تیم ملی در راه 
آماده سازی بازی های جام جهانی مشخص نشده و حتی یک بازی 
دوستانه نیز تأیید نشده است. استیلی با منطقی خواندن نگرانی های 
موجود، اتهام زنی  را به ضررتیم  ملی می داند: »نگرانی درباره کیفیت 
آماده سازی تیم ملی، ش��امل برگزاری اردوهای مناسب و داشتن 
دیدارهای دوستانه، بجا و منطقی اس��ت. با این حال اتهام زدن بر 
مبنای بعضی گمانه زنی ها، به تیم ملی کمکی نمی کند و بیشتر باعث 
می شود فوتبال دوستان و مردم در این خصوص دچار نگرانی شوند. 
آنچه مسلم است، مجموعه مسئولان تیم ملی و فدراسیون فوتبال 
در کنار هم برای تنظیم بهترین و مفید ترین برنامه آماده س��ازی 

ممکن تلاش خواهند کرد و در این مسیر، به تمامی جوانب امر و رفع 
حاشیه های احتمالی هم توجه ویژه داریم. « مدیر تیم ملی فوتبال 
همچنین روند مذاکرات و پیگیری برای انجام دیدارهای دوستانه را 
تشریح کرد: »پس از دیدار با لبنان، رایزنی های اولیه برای برگزاری 
بازی های دوس��تانه در دس��تور کار فدراس��یون ق��رار گرفت. ما 
می توانستیم دو شیوه را انتخاب کنیم؛ انجام بازی های مورد نظر در 
کشورهای منطقه از جمله قطر، یا سفر به مقصد سایر کشور ها و 
مناطق که هر کدام از این شیوه ها، معایب و فوایدی داشت. طبیعتاً 
در این مسیر پیشنهادهای متعددی از شرکت  ها و واسطه  ها مطرح 
می شود که فدراسیون فوتبال، پیش��ینه و سوابق این واسطه  ها را 
بررس��ی می کند و برخی از این موارد با توجه به سوابق منفی که 
داش��ته اند، گزینه مناسبی برای همکاری به ش��مار نمی روند. در 
خصوص سایر موارد هم با بررسی مجموعه شرایط از نظر فنی، امکان 
انجام بازی های مفیدتر و بهتر همچنین سایر الزامات و موضوعات 

مورد نظر تصمیم گیری خواهد شد.«

 واکنش استیلی 
به بحث ورود دلالان به بازی های تدارکاتی

اتهامزنیكمکیبهتیمملینمیكند

اخبار ب��ذل و        چهره
بخش��ش های 
نامتعارف فدراسیون عزیزی خادم در حالی طی 

روزهای گذش��ته نقل محافل شده که به 
گفته مریم ایراندوس��ت، سرمربی تیم 
ملی فوتبال بانوان ، این تیم س��همی در 
دست و دلبازی های رئیس عزل شده 
فدراسیون نداشته: »10ماه است که 
حقوق نگرفتیم و تصور می کردیم این 
به دلیل بی پولی فدراسیون است اما 
بعد از افش��اگری ها متوجه ش��دیم 
سرمان بی کلاه مانده و برخی علاوه بر 
حق و حقوق خود، پاداش های خوبی 

هم دریافت کرده اند. بحث ما ش��خص 
نیس��ت. 12نف��ر کادر فنی و سرپرس��تی 

قراردادی را با فدراسیون فوتبال بسته ایم اما در 
طول فعالیت 10ماهه یک میلیون هم دریافتی 
نداشته ایم. در مورد پاداش های تیم ملی 23 نفر، 
نفری 27میلیون تومان گرفتند اما پاداش کادر 
فنی از ۶ تا 27 میلیون بود که از 12نفر فقط به 
هشت نفر پرداخت شد. کمترین قرارداد ما ماهی 
4میلیون تومان با کسر مالیات است. قرارداد من 
هم به عنوان سرمربی ماهی20میلیون تومان 

است که با کسر 2میلیون تومان مالیات ماهانه 
به 18میلیون می رس��د. هرچند که تاکنون نه 
تنها یک میلیون توم��ان دریافت نکرده ام بلکه 
8میلیون هزینه ایاب ذهاب دادم و اینها نشانه 

تبعیض در فدراسیون است. «

اشرف رامین

اشتهای»ارزنیمایی«درفوتبالیها!
جام جهانی بهانه خوبی اس��ت برای اینکه فدراس��یون فوتبال دستش را 
جلوی دولت رئیسی دراز کند و » ارز نیمایی « بخواهد. افطاری ورزشکاران با 
رئیس جمهور به سرپرست فدراسیون بی دروپیکر فوتبال فرصت داد تا رسماً 
در پاستور تقاضای کمک مالی خود و همکارانش را ارائه دهد. میرشاد ماجدی 
برخلاف هفته های نخست انتخابش به این سمت و درست بعد از رو شدن 
اسناد بذل و بخشش های دوران عزیزی خادم، تعداد مصاحبه های مکتوب و 
تصویری اش را افزایش داده و در دیدار با رئیس جمهور نیز برای راضی کردن 
دولت به پرداخت کمک نقدی متکلم وحده شد: »هر نتیجه خوبی که در این 
مسابقات برای تیم ملی فوتبال رقم بخورد، باعث ایجاد شور اجتماعی خواهد 
شد و اگر اتفاق خوبی رخ ندهد ش��رمنده مردم و خانواده شهدا می شویم. 
درخواست من از شما این است که به فدراسیون  ها ارز نیمایی بدهید.  « حیف 
و میل بیت المال از سوی فوتبالی  ها برکسی پوشیده نیست. در همین چند 
وقت اخیر اسنادی مبنی بر پرداخت پاداش های نجومی به تمامی اعضای 
فدراسیون و سرپرست تیم ملی رو شده است؛ همان فدراسیونی که خوبان 
عالم اداره اش می کرد و از دولت روحانی کمک های سنگین مالی دریافت 
کرده بود. سرپرست فدراسیون همان سیستم مدیریتی رئیس قبلی را در 
پیش گرفته است، چراکه می داند نظارتی روی خرج کردن پول های دولتی 
وجود ندارد. وی حالا همگروهی با امریکا و انگلیس در جام جهانی بهانه شده 
و پای احساسات مردم را وسط کشیده اند تا دولت را تحت فشار قرار دهند. 
ماجدی خیال می کند اگر از خانواده های ش��هدا هزینه کند و اس��م سایر 
فدراس��یون  ها را به میان بیاورد همه یادشان می رود پول های میلیاردی و 
حق میلیون  ها ایرانی تاکنون چطور به اسم جام جهانی، جام ملت های آسیا 
و...  به پای فوتبال ریخته شده و جیب آقایان دست اندرکار را پر کرده است. 
عالم و آدم می داند در ورزش ایران فوتبال همیشه و همه جا استثنا بوده و 
چندین برابر کل بودجه ورزش را به رغم نداشتن بازده مثبت به چنگ آورده 
است. از طرفی ارز نیمایی مختص واردات دارو است و مستقیماً با سلامت و 
جان مردم در ارتباط است. با چه استدلال و منطقی انتظار دارید سهم دارو 
و سلامت مردم خرج فوتبالی شود که غرق در فساد و تخلف و قانون گریزی 
است؟ فوتبال و مدیران امتحان پس داده اش سال هاست پیش مردم آبرویی 
ندارند، هیچ یک از هموطنان و بالاخص خانواده معزز شهدا راضی نیستند 

پول نان و داروی ملت به تاریکخانه فوتبال اختصاص یابد.

تحققعدالتورزشی
بامدیرانورزشیعدالتخواه

دیدار جمعه شب ورزشکاران با رئیس جمهور از آن دست دیدار  ها بود که 
مطالبه گری های زیادی را در خود داشت و البته حرف  ها و وعده  هایی که 

باید دید تا چه میزان از سوی وزارت ورزش عملی می شود. 
واقعیت این است که ورزشکار وقتی صدایش به جایی نمی رسد و گوش 
شنوایی در مس��ئولان ورزش پیدا نمی کند، آن وقت است که از همین 
دیدارهای چند س��اعته نهایت اس��تفاده را می برد تا شاید بتواند حقوق 
ضایع شده خود را پس بگیرد.  تاریخ ورزش ایران از این دست دیدار ها، در 
دولت های مختلف و با سلایق و نگاه های سیاسی مختلف، کم به خود ندیده 
است، اما حقیقت این است که آنچه از این دیدار  ها تاکنون نصیب ورزش 
کشور شده، تقریباً صفر بوده و در نهایت منجر به یکسویه نگری به برخی 

رشته  ها و چند عکس یادگاری برای خالی نبودن عریضه شده است. 
در حالی که تصمیم گیرندگان ورزش خود را پشت این دیدار ها و وعده هایی 
که رئیس جمهور می دهد پنهان می کنند.  »عدالت در ورزش اعم از سطح 
جوایز اهدایی، اعزام ه��ا، ارتقا و به کارگیری نیروی انس��انی کارآمد باید 
محقق شود. « این شاید کلیدی   ترین حرف از میان سخنان رئیس جمهور 
در جمع ورزشکارانی بود که جمعه شب در حیاط پاستور جمع شده بودند. 
هرچند چهره های تکراری مسئولان و رؤسای فدراسیون  ها بازهم جلوتر 
از همه دیده  می شد، با این حال بحث توزیع عدالت در ورزش بحثی است 
که سال هاست همه شعار آن را می دهند و کمتر به آن پرداخته شده است. 
اما در عمل هر آنچه که پیش از این روی داده این بوده که همه رشته  ها در 

فوتبال و همه مناطق کشور در تهران خلاصه شده است !
همین حالا و با گذشت نزدیک به یک سال از روی کار آمدن دولت جدید، 
بسیاری از رشته های مدال آور و المپیکی با مشکلات بسیار زیادی دست 
و پنجه نرم می کنند و این در حالی اس��ت که مس��ئولان ورزش کشور و 
اصلی   ترین رکن تصمیم گیری ورزش یعنی وزارت ورزش تمام هوش و 
حواسش را به فوتبال داده، گویی که هیچ رش��ته ورزشی دیگری وجود 
ندارد . همین حالا بسیاری از ورزشکاران در شهرستان  ها و استان  ها از نبود 
امکانات ورزشی گلایه دارند، اما صدایشان به هیچ کجا نمی رسد. درست 
است که نمی توان از دولت در این مدت زمان گذشته توقع زیادی داشت، 

اما حداقل می توان توقع برداشتن گام در جهت اصلاح امور را داشت. 
نکته ای که به طور مس��تقیم به مسئولان ورزش کش��ور مربوط می شود، 
این است که آنها هستند که با کار درست و زیر بنایی نباید اجازه دهند کار 
به رئیس جمهور کشیده شود.  »تامین معیش��ت از خواسته های ابتدایی 
ورزشکاران اس��ت «  و  »هیچ قهرمانی نباید دغدغه ش��غل داشته باشد. « 
 همین هفته پیش قهرمان قایقرانی و مدال آور آسیایی ایران به خاطر همین 
مش��کلات جلای وطن کرد و رفت و تلاش  ها برای نگه داش��تن او هم بی 
فایده بود، چون صدایش به جایی نرسید. رفت تا حداقل با دستمزدی که از 
آذربایجانی  ها می گیرد دغدغه نان شب را نداشته باشد. همین حالا بسیاری از 
ورزشکاران به صورت روزانه بابت نداشتن شغل گلایه می کنند، چرا که هیچ 
نهادی برای قانون استخدام ورزشکاران حتی تره هم خرد نمی کند.  حقیقت 
این است که مار گزیده از ریسمان سیاه و سفید می ترسد. ورزشکار مدال آور 
و قهرمان ایران تاکنون زیاد از این وعده  ها شنیده و تا وقتی که کار اصولی و زیر 
بنایی انجام نشود، خوب می داند که اوضاع همین طور باقی می ماند. جناب 
رئیس جمهور مشکل ورزش کشور دقیقاً همان آدم های ردیف اولی هستند 
که جمعه شب با لب های تا بنا گوش باز شده مقابل تان نشسته بودند و تا وقتی 
همین آدم  ها برای ورزش تصمیم گیری می کنند نه از عدالت ورزشی خبری 

است و نه از حل مشکلات معیشتی و شغلی ورزشکاران خبری خواهد شد.


